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INTRODUCTION 

The tutorial is intended for students of Oil and gas business direction of the 
second year of study who have an Intermediate level of knowledge of the English 
language. The tutorial meets the requirements of the curriculum. It has been 
developed in the foreign languages department of the Branch of the Russian State 
University of Oil and Gas (NRU) named after I.M. Gubkin in Tashkent city. The 
tutorial includes such aspects as reading, speaking, listening as well as lexical 
exercises to improve the vocabulary. 

The tutorial aims at the development of skills in speaking, reading and critical 
analysis of texts relevant to the discipline of Oil and gas business, enrichment of 
vocabulary, study of specific terminology in accordance with modern requirements of 
the ESP program. It contributes to the development of language acquisition in the 
sphere of Oil and gas. 

The tutorial «Vocabulary for oil and gas» is directed to the development of 
communicative competences. It consists of 12 lessons, and each lesson starts with 
oral and discussion assignments that shift students’ focus on the topic. Discussion 
tasks are followed by vocabulary, reading, exercise tasks for reading and writing or 
additional activities respectively. Each lesson has listening assignments, the 
recordings of which are attached on a CD. In the tutorial, signs are used in each 
section, which direct students to perform a specific task. The tutorial includes 
sections of answers to the developed exercises and texts of audio materials, which 
provide an opportunity for independent study of the language of the specialty. 

The texts are taken from «Oil and gas production handbook. An introduction to 
oil and gas production, transport, refining and petrochemical industry» (Hávard 
Devold, Edition 3.0, Oslo, 2013) with the author’s permission to borrow the materials 
of the book and information from https://uzkimiyosanoat.uz. There have been 
included photos to give students an impression of what typical facilities, processes or 
equipment look like. Open access photos are taken from www.yandex.ru.  

https://uzkimiyosanoat.uz/
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ПРЕДИСЛОВИЕ 

Данное учебное пособие разработано в соответствии с требованиями 
учебной программы и предназначено для студентов направления 
«Нефтегазовое дело» второго курса обучения, обладающих средним уровнем 
знания английского языка.  

Настоящее пособие разработано в отделении «Иностранного языка» 
Филиала Российского Государственного  университета нефти и газа (НИУ) им. 
И.М. Губкина в городе Ташкенте. Пособие включает в себя такие аспекты, как 
чтение, говорение, аудирование, а также лексические упражнения для 
расширения словарного запаса обучающихся. 

Целью данного учебного пособия является развитие навыков устной речи, 
чтения и критического анализа текстов, изучение специальной терминологии и 
развитие навыков письма относящихся к дисциплине нефтегазовое дело. Таким 
образом, оно соответствует современным требованиям программы ESP. 

Данное учебное пособие «Vocabulary for oil and gas» основано на 
развитии коммуникативных компетенций. Оно состоит из 12 тем, при этом 
каждая тема начинается с устных и дискуссионных заданий, которые 
концентрирует внимание студентов на данной теме. За дискуссионными 
заданиями следуют упражнения для развития специальной лексики. Каждая 
тема имеет задания по аудированию, записи которых прилагаются на CD диске. 
В учебном пособии в каждом разделе использованы знаки, которые 
ориентируют студентов на выполнение конкретного задания. Учебное пособие 
включает в себя разделы с ответами к разработанным упражнениям и тексты 
аудиоматериалов, которые дают возможность для самостоятельного изучения 
языка специальности.  

Использованные тексты были заимствованы с согласия автора из книги 
«Oil and gas production handbook. An introduction to oil and gas production 
transport, refining and petrochemical industry» (Hávard Devold, Выпуск 3.0, Осло, 
2013), а также получены из информации сайта https://uzkimiyosanoat.uz. 
Пособие включает в себя тематические фотографии, представленные на сайте 
www.yandex.ru в открытом доступе, для наглядного представления того или 
иного процесса, объекта и оборудования. 

https://uzkimiyosanoat.uz/
http://www.yandex.ru/
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